
CONSILIUL LOCAL  AL COMUNEI  COŞERENI
             JUDETUL  IALOMIŢA
            NR.  495 / 28 octombrie  2021

PROCESUL VERBAL
AL SEDINŢEI   ORDINARE   A CONSILIULUI  LOCAL

DIN  DATA  DIN  28 octombrie 2021

In conformitate  cu prevederile  art. 138, alin. (13) din  Ordonanta de Urgentă a Guvernului nr. 57/ 
2019  privind  Codul administrativ, am  procedat la întocmirea  procesului verbal  cu privire la modul de 
desfaşurare, sinteza dezbaterilor si  modul în care si-a exercitat votul fiecare consilier cu privire la proiectele 
de  hotărâre propuse  si hotarârile   adoptate de Consiliul local Coşereni, în sedinta  ordinarǎ, ce a avut loc în  
data de  29    septembrie 2021.

Şedinta  a  fost  convocatã în baza  Dispoziţiei Primarului nr.  109/ 21 octombrie 2021.

Materialele de informare  au fost  puse  la dispozitia consilierilor locali  spre consultare prin mijloace 

electronice (pe email si Whatsapp) si la sediul consiliului local. Participă la sedinţă primarul comunei 

Tudorache Lucian, inițiatorul proiectelor de hotărâre, secretarul general al comunei –d-na Nica Daniela  şi d-

na Iorgu Rodica Sef birou financiar contabil . 

         Şedinţa ordinară a fost convocată în temeiul art. 134, alin. (1) din  Ordonanta de Urgenţă a 
Guvernului nr. 57/ 2019  privind  Codul administrativ  pentru  analiza următoarelor  proiecte de hotărâre :

1.  proiect de hotărâre privind  aprobarea cererii de finanţare si a devizului estimativ pentru  obiectivul de
investiţii “Modernizare drumuri de interes local în comuna Coşereni, judeţul Ialomiţa” – iniţiator 
primarul comunei;

2. proiect de hotărâre privind  rectificarea  bugetului local al comunei Cosereni la  nivelul trimestrului  
IV, anul 2021– iniţiator primarul comunei; 

3. proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie bugetară pe trimestrul III, anul 2021 – 
iniţiator primarul comunei;

4. proiect de hotărâre privind modificarea si completarea inventarului domeniului privat al comunei 
Cosereni -  iniţiator primarul comunei.

      Ordinea de zi a fost aprobată cu 13 voturi  “pentru” . 

      Proiectele de hotărâre sunt însoţite de rapoartele de specialitate ale compartimentelor de resort  si de 
rapoartele de avizare  ale comisiilor de  specialitate din cadrul consiliului local întocmite în cadrul sedintei 
comune a comisiilor  ce a avut loc la  data de  21   octombrie  2021. 

Se începe cu analiza primului proiect pe ordinea de zi. 
1. proiect de hotărâre privind aprobarea cererii de finanţare si a devizului estimativ pentru  obiectivul de 

investiţii “Modernizare drumuri de interes local în comuna Coşereni, judeţul Ialomiţa”
Dl. primar Tudorache Lucian: „Stiti că am discutat la sedinta de comisii de depunerea pentru  doi 

kilometri, pentru că aveam informatii că sunt sanse mai mari cu cât proiectul este mai mic. Dar am stat şi m-
am gândit că dacă  am prevazut iniţial 10 km, să mergem în continuare cu acest proiect. A fost refăcută 



documentaţia si avem acum 8,5 km. Avem lista cu străzile aici. SF-ul initial prevedea şi partea de acostament,
din gard in gard beton, dar pentru ca nu avem apa si canalizarea, am scos.”

Dl. Nica Gheorghe : „ De ce nu laşi 10 km, cum a fost iniţial în proiect?”
Dl. Tudorache Lucian : „Nu pot lăsa. Am făcut cărti funciare la străzi si avem mai multe străzi, bucati 

de strazi unde nu este situaţia clară si ne incurcă. Avem 8,5 km de stradă si 46 intersectii. Valoarea au dat-o 
ei.Proiectul e gata deja.  Nu stiu dacă  vom primi finanţare pentru 8,5 km, dar vom depune proiectul . Pe 8 
noiembrie e termenul.  Cred că era mai bine cu 2,18 km.” 

Domnul viceprimar Toma Anton îl intreabă pe dl. primar dacă sustine în faţa cuiva acest proiect.
Dl. primar Tudorache Lucian răspunde că nu. Depunerea se face online.
Dl. Stoian Dorin întreabă: „Aţi făcut  un punctaj pentru acest proiect? Se apropie de 100 de puncte?”
Dl. primar: „Poate 95 – 96%, dar decizia  e la mâna cuiva...”
Dl Borangic Constantin „Spuneti că s-a modificat proiectul, că nu avem apă si canalizare. Despre asta 
ce ne puteti spune?
Dl. primar Tudorache Lucian: „ Chiar astăzi,  sunt fericit să vă anunt, s-a aprobat Revizuirea a 8-a.”
Dl Borangic Constantin „Domnule primar şi ce inseamnă asta? Că eu nu înteleg şi nici nu pot să spun 
cuiva care mă întreabă, fiindcă ma mai întreabă cetăţenii, că s-a aprobat revizuirea a 8-a. Asta este 
ultima, adică încep lucrările?”
Dl. primar Tudorache Lucian: „ Da, cred că asta este ultima.” 

Domnul Lungu Alexandru -  preşedinte de sedinţă propune să se revină la proiectul de modernizare a 
drumurilor  comunale si supune la vot proiectul de hotărâre prin care se propune aprobarea cererii de finanţare
prin Programul naţional de investitii Anghel Saligny, pentru modernizarea a 8,5 km de drumuri, cu  valoarea 
totala  a investitiei de 14998142,66   lei (cu TVA) ,  din care  de la bugetul de stat   14640330,81 lei şi 
cofinanţare din bugetul local al Comunei Coşereni,  a categoriilor de cheltuieli care nu se finanteaza de la 
bugetul de stat prin program,  în suma de  357811,84  lei inclusiv TVA.

Proiectul a întrunit numărul maxim de 13 voturi „pentru”, niciun vot împotrivă, nicio abţinere. 
A fost adoptată Hotărârea cu nr. 43. 

2. Se continua cu proiectul de hotărâre privind  rectificarea  bugetului local al comunei Cosereni la  
nivelul trimestrului  IV, anul 2021– iniţiator primarul comunei; 

Se dă citire raportului de specialitate  si se informeaza despre destinaţia  sumelor transmise cu adresa ILG 
STZ  266257 din  11.10.2021  privind  repartizarea pe trimestrul IV a sumelor defalcate din TVA . 

Se ia in discutie  solicitarea venită  din partea Parohiei II Cosereni, prin reprezentantul său -  preot paroh 
Mocanu Relu Florin,  pentru edificarea unei capele, absolut necesară  in actualul context al pandemiei 
provocate de Covid 19, tinand cont ca la nivelul localitatii noastre cu circa 4500 locuitori nu exista nicio 
capelă.

S-a aprobat sustinerea realizarii acestui proiect cu suma de  150.000 lei, restul cheltuielilor fiind suportate  
cu sprijinul bisericii din sume  atrase, donatii si sponsorizări. 

După analiza raportului privind rectificarea bugetara se supune la vot  proiectul de hotarâre ce  a fost 
aprobat cu 13 voturi „pentru”,  inclusiv cu amendamentul privind acordarea sumei de 150.000 lei Parohiei 
Cosereni II. 

A fost adoptată Hotărârea cu nr.  44. 



3. In continuare se analizează  proiectul de hotărâre privind  aprobarea contului de execuţie bugetară pe 
trimestrul III, anul 2021. 
In urma prezentarii raportului de specialitate  se constata ca la nivelul trimestrului III, anul 2021 se 

menţine echilibrul bugetar. 
Dl. preşedinte supune la vot propunerea de aprobare.Proiectul a fost aprobat  cu unanimitate de voturi.
A fost adoptată Hotărârea cu nr. 46.
  

4. In continuarea şedintei se analizează proiectul de hotărâre privind modificarea si completarea 
inventarului domeniului privat al comunei Cosereni -  iniţiator primarul comunei.
Se prezintă raportul de specialitate din care reiese  că  au fost  identificate  terenuri care nu au fost 

cuprinse în inventar sau ale caror date  nu corespund  cu realitatea si trebuie corectate.
 Este anexat raportul comisiei speciale de inventariere din care rezulta  ca terenurile  nu fac obiectul 

unor cereri de retrocedare sau litigii. 
Este prezentat cazul mostenitorilor  def. Zaroschi Ion, care au o casa (duplex) construita  pe un teren al

Primăriei de 1500 mp, pentru care Zaroschi Ion a avut încheiate doua contracte, unul de concesiune de 
1000 mp si unul de inchiriere pentru suprafata de 500 mp. Cele doua loturi dunt alăturate si sunt situate pe
str. Tineretului, la nr. 18. In urma succesiunii contractul de concesiune a fost transferat la numele celor 
trei mostenitori, insa nu si contractul de inchiriere, deoarece  terenul de 500 mp nu era cuprins în inventar.
In urma verificarilor si a masuratorilor efectuate de cadastrist autorizat s-a constatat ca de-a lungul 
timpului ( din 1999) a fost modificat amplasamentul printr-un schimb cu vecinul pe latura  de vest, care 
actualmente are casa construita, iar la masuratoare s-a constatat  o suprafata de 645 mp în loc de 500 mp, 
teenul neputând fi  dezmembrat pentru ca nu exista  cale de acces. Se propune includerea în inventar a 
suprafetei de 645 mp si încheierea contractului de închiriere pe întreaga suprafată pe care o ocupă si o 
folosesc din anul 2000. 

Dl  consilier Filip Gheorghe doreste să se consemneze punctul său de vedere. „Să nu folosim dublă 
masură! Se creează un precedent,  să rezolvăm  cazul favorabil.... Să tratăm la fel toate cazurile  care vin 
de aici înainte! Au mai fost  cereri  care nu au fost  rezolvate aşa repede. Cu acelea când rezolvăm ?” 

Dl. Stoian Dorin spune că ar fi necesar să adoptăm un regulament pentru  concesionarea terenurilor  
libere pe care le  avem in domeniul privat. 

D-na secretar menţionează că îi va spijini să elaboreze acest Regulament si să fie  valorificate  prin  
concesionare, închiriere. Unele sunt deja ocupate abuziv si  le folosesc anumite  persoane fără a duce 
vreun venit localităţii.  

După discutii se  supune la vot proiectul de modificare a inventarului. Au fost numătare  13 voturi, din
13 consilieri in functie, prezenti toti. 

A fost adoptata Hotararea cu nr. 47.

Cereri de competenta Consilului Local

In cadrul sedintei a  fost analizata solicitarea preotului paroh Mocanu Relu Florin cu nr. 3931/ 
27.10.2021 de a  se sprijini Parohia Cosereni II  cu o sumă din bugetul comunei Cosereni, pentru edificarea în
regim de urgentă a unei capele care să deservească gratuit întreaga comunitate. Consilierii au analizat 
propunerea si au hotarat alocarea sumei  de 150.000 lei pentru aceasta destinatie. 



A fost luata în discuţie cererea cu nr. 3581/01.10.2021 prin care dl. Iordache Stan , domiciliat în str. 
Dudului, nr. 1,  solicita refacerea gardului împrejmuitor al curtii sale în vecinatatea  terenului de la fostul 
atelier.

Dl. Borangic Constantin: „ Eu am făcut singur gard la parc. De ce nu a facut primăria ?”
Dl. viceprimar spune ca o parte din gard a fost  desfiinţat, o parte mai este în picioare. 
Ceilalti consilieri sunt de parere să se măsoare tot gardul, şi cel care a rămas  si gardul trebuie făcut de 

vecini cu contribuatia fiecaruia  la cheltuială, jumatate, jumatate. Dacă jumătate din gard a rămas si era facut 
tot de primărie, dl. Iordache sa faca pe cheltuiala lui cealaltă jumătate. 

Dl. Lungu spune că   e vorba de  circa 30 – 35 ml de gard. 
Dl. primar spune  că va propune pentru anul viitor  sa fie bugetată această acţiune. 
Consilierii au propus determinarea lungimii gardului afectat si   edificarea  gardului în comun de catre 

dl. Iordache Stan si Primăria, cu contributia fiecăruia în proportie  egala de 50% . 

Nemaifiind alte discutii si luări de cuvânt, domnul    consilier  Lungu Alexandru – presedinte de şedinţă, 
declară  închise  lucrările şedinţei  ordinare de  astăzi,  28  octombrie    2021. 

   PREŞEDINTE   DE  SEDINŢĂ, 
    LUNGU ALEXANDRU

            Intocmit  de 
SECRETARUL  GENERAL AL COMUNEI  COŞERENI

NICA  DANIELA
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